
                                                   Protokół Nr XXIII
z  XXIII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 26 listopada 2008r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia obrad XXIII Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący 
Rady  Gminy  Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał 
serdecznie wszystkich  radnych,  Pana Wójta,  Panią Skarbnik,  Panią Sekretarz,Pana 
Mecenasa, sołtysów  i  stwierdził,  iż na stan  15 radnych obecnych jest  14 radnych. 
Obrady są prawomocne.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie  porządku obrad.

           Porządek  obrad  radni  otrzymali   z zawiadomieniem  i materiałami  na sesję.
Wójt Bernard Stein poprosił o zamianę   pkt 4 na pkt 5  w porządku obrad, ponieważ 
łączy  się  to  z  wydatkiem finansowym.  Punkt  4  otrzymałby  brzmienie:  „Podjęcie 
uchwały  w   sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  (obręb  Żar)”,  
natomiast punkt 5 „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na  
2008 rok”.
Radny Henryk Kęsy  zwrócił się z zapytaniem, czy byłoby możliwe wprowadzenie do 
porządku  obrad  uchwały  odnośnie  zwolnień  podatkowych  dla  podmiotów 
rozpoczynających działalność gospodarczą. Poprzednia była uchwalona kilka lat temu.
Radca prawny  A. Domański nadmienił, iż zasada jest taka, że  zwolnienia podatkowe 
polepszające sytuację podatników  można wprowadzać w trakcie roku podatkowego, 
natomiast nie można pogarszać. Ci co nabyli wcześniej to prawo to nie mogą tego 
prawa już utracić.  
Ustalono ,  że na następną sesję zostanie przygotowany projekt uchwały w sprawie 
zwolnień podatkowych dla podmiotów rozpoczynających działalność gospodarczą.
Więcej propozycji  nie zgłoszono.
Proponowany porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Podjęcie uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (obręb Żar).
5. Podjęcie  uchwały  w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2008 rok.
6. Podjęcie  uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (obręb Żar).
7. Podjęcie  uchwały w  sprawie określenia wysokości podatku od nieruchomości na 

terenie gminy Kluki.
8. Podjęcie  uchwały w  sprawie określenia wysokości podatku od środków 

transportowych na terenie gminy Kluki.
9. Podjęcie  uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie gminy Kluki.
10. Podjęcie  uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie gminy Kluki.
11. Podjęcie   uchwały  w sprawie  stwierdzenia  zgodności  projektu  miejscowego  planu 
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zagospodarowania  przestrzennego  dla  Gminy  Kluki  w  zakresie  trasy  linii 
elektroenergetycznej 400 kV  z obowiązującym Studium uwarunkowań 

           i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kluki, które zostało
           przyjęte Uchwałą Nr 47/XII/07 z dnia 5 października 2007 r. 

12. Podjęcie   uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  prze- 
strzennego dla Gminy Kluki w zakresie trasy linii elektroenergetycznej 400 kV.

13. Podjęcie  innych niezbędnych  uchwał.
14. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
15. Interpelacje i wolne wnioski.
16. Sprawy różne.
17. Zakończenie obrad.

Za przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem zgłoszonej propozycji głosowało 14 
radnych, wstrzymujących się 0 radnych, przeciw 0 radnych. 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokół z ostatniej sesji był do wglądu  w siedzibie Rady Gminy, natomiast 
w dniu sesji na sali obrad.
Radny H. Kęsy - odnośnie  pierwszej wypowiedzi, odnośnie  punktów przedszkolnych 
było, ale odnośnie przedszkola nie było  nic wspomniane, ale niech tak zostanie. 
Innych zastrzeżeń do protokołu nie wniesiono.
Za  przyjęciem  protokołu   głosowało  14  radnych,  wstrzymujących  się  0  radnych, 
przeciw 0 radnych. 

Punkt 4 - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia   zgody  na  nabycie
            nieruchomości  (obręb Żar).
             P. Wójt poinformował, iż chodzi o skrawek ziemi 87 m2 zajęty pod rozdzielnie 
wodociągowe  z  wodociągu  "Stanisławów".  W  momencie  przejmowania  gruntów 
pracownik ZKG nie dopatrzył się tej działki, że ona jest położona na naszym terenie, 
dlatego w  projekcie budżetu ujęta jest kwota 3 tysięcy złotych  na jej zakup. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 43/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada  2008 r.

w sprawie  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Punkt 5  - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian w budżecie Gminy Kluki na
            2008 rok.
            Do projektu budżetu złożona została autopoprawka, którą radni otrzymali 
przed sesją.
Skarbnik Elżbieta Bednik  poinformowała, iż  autopoprawka związana jest  ze zmianą 
dotacji   na  wypłatę   akcyzy dla  rolników z tytułu zwrotu podatku na  zakup oleju 
napędowego  tj.  kwota  25.636,51  zł  i  omówiła  zmiany  w  zakresie  dochodów  i 
wydatków wprowadzone do budżetu gminy na 2008 r.,  w tym  również zmiany w 
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Wieloletnim Programie Inwestycyjnym tj. pkt 4 dostosowanie kwoty 150.000,- zł do 
projektu budżetu na 2009 r. 
P.  Wójt  nadmienił,  iż  jesteśmy po drugim przetargu  na  budowę 3  odcinków dróg 
Kawalce, Kaszewice i  Strzyżewice. Najtańsza z 3 ofert  przewyższa ok. 130 tys. zł 
kwotę ,  którą mieliśmy przeznaczoną na inwestycje.   Stąd propozycja przesunięcia 
środków, które wcześniej były przeznaczone na zakup gruntów w Klukach.  Jeżeli 
chodzi o kanalizację i oczyszczalnię zadania te są wprowadzone do projektu budżetu 
na rok przyszły.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 44/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada 2008r.

w sprawie zmian w budżecie  Gminy Kluki na  2008 rok.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Punkt 6 - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia   zgody  na  zbycie
            nieruchomości  (obręb Żar).
             Radny Czesław Siewiera poinformował, iż są to nieużytki za wsią i jeśli jest 
osoba chętna na kupno to sprzedać.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały. W § 3 wyraz ''podpisania'' 
zastępuje się wyrazem ''podjęcia''.
Za przyjęciem uchwały głosowało 10 radnych, przeciw 1 radny, wstrzymujących się  3 
radnych.

Uchwała Nr 45/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada 2008 r.

w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Radny J. Konieczny zaproponował, aby  kwotę uzyskaną ze sprzedaży tych działek 
przeznaczyć na zakup gruntów pod boisko w Nowym Janowie.

Punkt 7 - Podjęcie  uchwały w  sprawie określenia wysokości podatku od
        nieruchomości na terenie gminy Kluki.
 
           Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż pisma które wpłynęły odnośnie 
zwolnień  z  podatku  zostały  ujęte  w  projekcie.  Zapoznał  również  z  treścią  pisma 
Komendy Wojewódzkiej Policji w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości na 
2009 rok budynków lub ich części oraz gruntów zajmowanych przez policję na terenie 
gminy Kluki. Zwolnienie to  zostało  ujęte w projekcie. 
Stawki podatku wskazane w projekcie zostały poddane głosowaniu przez radnych:
Od gruntów:
a) od 1m2 powierzchni gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej,
     bez względu na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,66 zł
     górna granica stawek (0,74zł)        proponowana – 0,67 zł
     Za przyjęciem propozycji głosowali  wszyscy radni.

3

http://eurzad.ugkluki.finn.pl/eurzad/ugkluki/samba/Dokumenty/Rejestry/REJESTRY/uchwaly/2008/UchwalaNr_45_XXIII.pdf
http://eurzad.ugkluki.finn.pl/eurzad/ugkluki/samba/Dokumenty/Rejestry/REJESTRY/uchwaly/2008/UchwalaNr_44_XXIII.pdf


 b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – 3,74 zł 
     górna granica stawek (3,90 zł)      proponowana – 3,90 zł
     Za przyjęciem propozycji głosowano  jednomyślnie.
c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku  
    publicznego przez organizacje pożytku publicznego –  0,15 zł
    górna granica stawek (0,37 zł)     proponowana – 0,16 zł
    Za przyjęciem propozycji głosowano  jednomyślnie.
Od budynków lub ich części:
a) od 1 m2 powierzchni użytkowej budynków mieszkalnych lub ich części –  0,47 zł
    górna granica stawek (0,62 zł)    proponowana – 0,50 zł
     Radni uzgodnili, iż każdy będzie głosował jeden raz.
     Za propozycją stawki 0,48 zł głosowało 5 radnych, za 0,50 zł głosowało 8 radnych, 
     za propozycją 0,49 zł głosował 1 radny.
     Została przyjęta stawka 0,50 zł.
b) od 1 m2 powierzchni użytkowej budynków lub ich części związanych z prowadzeniem
     działalności gospodarczej z wyjątkiem budynków służących magazynowaniu nawozów
     sztucznych, środków ochrony roślin i pasz oraz od budynków mieszkalnych lub ich
     części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 15,00 zł
     górna granica stawek (19,81zł)      proponowana – 15,50 zł
     Radni uzgodnili, iż każdy będzie głosował jeden raz.
     Za propozycją stawki 15,50 zł głosowało 10 radnych, za 16,00 zł głosowało 4
     radnych.     
     Została przyjęta stawka 15,50 zł.
c) od 1 m2 powierzchni użytkowej budynków lub ich części związanych z prowadzeniem
     działalności gospodarczej polegającej na magazynowaniu nawozów sztucznych,
     środków ochrony roślin i pasz – 14,00 zł
     górna  granice stawek (19,81 zł)       proponowana  - 15,00 zł
     Za propozycją stawki 14,50 zł głosowało 5 radnych, za 15,00 zł głosowało 8
     radnych, 1 radny wstrzymał się.
     Została przyjęta stawka 15,00 zł.
d)  od 1 m2 powierzchni użytkowej budynków lub ich części zajętych na prowadzenie
    działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym- 8,20 zł
    górna granica stawek (9,24 zł)        proponowana  - 8,40 zł
    Za przyjęciem propozycji głosowano  jednomyślnie.
e) od 1 m2 powierzchni zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie
     udzielania świadczeń zdrowotnych – 3,60 zł
    górna granica stawek (4,01 zł)      proponowana   - 3,62 zł
    Za przyjęciem propozycji głosowano  jednomyślnie.
 f) od 1 m2 powierzchni użytkowej pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych
     na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez
     organizacje pożytku publicznego -  5,90 zł 
         górna granica stawek (6,64 zł)     proponowana – 5,95 zł
         Za przyjęciem propozycji głosowano  jednomyślnie.
      - od komórek -    od 1m2  powierzchni użytkowej – 3,00 zł    
         górna granica stawek (6,64 zł)  proponowana   - 3,10 zł  
         Za przyjęciem propozycji głosowano  jednomyślnie.      
      - od garaży    -   od 1m2  powierzchni użytkowej  - 3,00 zł
        górna granica stawek (6,64 zł)   proponowana  - 3,10 zł
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        Za przyjęciem propozycji głosowano  jednomyślnie.
g) od budowli 2% ich wartości określonej na podstawie art.4 ust.1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy
    o podatkach i opłatach lokalnych.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał dalszy projekt uchwały § 2-5.
Za  przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących 
się  2 radnych.

Uchwała Nr 46/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada 2008r.

w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie gminy Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

W  punkcie  tym  radna  M.  Berendtz  poprosiła  o  udzielenie  informacji  na  temat 
procedury  naliczania podatku rolnego w naszej gminie. Czy możemy przygotować 
taką uchwałę obniżającą ceny skupu żyta?
Przewodniczący  Rady powiedział,  że  podatek  nalicza  się  od  ceny 1  kwintala  żyta 
podawanego  przez  GUS.  Można  wprowadzić  ulgi  ale  kosztem własnego  budżetu. 
Grunty kl V i VI są ustawowo zwolnione z podatku.
Skarbnik Gminy poinformowała, że w projekcie budżetu są aktualnie obowiązujące 
stawki i je przedstawiła.

Punkt 8 – Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości podatku od środków
         transportowych na terenie gminy Kluki.
           P. Wójt poinformował, że stawki są takie same jak w roku ubiegłym.  Pojazdów 
u nas jest bardzo mało.                  
Radni  jednomyślnie  podnieśli  stawki  podatku.  Przy  kwocie  powyżej  1.000,-  zł 
podwyższono o 20,- zł, natomiast do kwoty 1,000,- zł podwyższono o 10,- zł. 
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za  przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących 
się  2 radnych.

Uchwała Nr 47/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada 2008r.

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie gminy Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

W punkcie tym poproszona o przybycie na salę obrad P.U. Maciejewska - inspektor ds 
podatków omówiła szczegółowo zasady naliczania podatku rolnego oraz leśnego. 
Radny B. Trzmiel  zwrócił się z zapytaniem, jakie podatki  płacą koła łowieckie od 
dzierżawionych terenów.
P.Wójt  poinformował , iż  kołom łowieckim podatek nalicza Starostwo.
Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż  obwody są polne i leśne . Jeśli jest 40% obszarów 
leśnych to wydzierżawia GDLP (np. koło "Knieja''). Jest to odgórnie ustalone. Ustawa 
mówi,  że  cała  zwierzyna  jest  własnością  Skarbu  Państwa  a  upolowana  staje  się 
własnością tego obwodu, który go dzierżawi. Zaproponował także zorganizowanie po 
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nowym roku spotkania z zarządami kół łowieckich, jeśli będzie taka wola radnych.

Punkt 9 – Podjęcie uchwały w sprawie  opłaty od posiadania psów na terenie gminy
          Kluki.
            Radny J. Dymiński zaproponował zniesienie  tej uchwały.  Miasto  Łódź 
zniosło opłaty od wszystkich psów.
P.Wójt poinformował, że  niektóre samorządy rzeczywiście rezygnują z tych opłat ze 
względu na to, iż koszty wyegzekwowania tych kwot  przekraczają te stawki, które są 
naliczane za posiadanie tych psów. Bełchatów też nie ma tej opłaty.
Pan Wójt zaproponował zmienić zapis w § 3 na następującą treść '' Obowiązek opłaty 
ciąży na osobach fizycznych posiadających psy  na terenie gminy Kluki".
Radni opowiedzieli się za pozostawieniem stawek na poziomie roku ubiegłego.
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 48/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada 2008r.

w sprawie  opłaty od posiadania psów na terenie gminy Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Punkt 10 – Podjęcie uchwały w sprawie  opłaty targowej na terenie gminy  Kluki.
          
            Radny J.  Konieczny stwierdził, że te ceny odstraszą ludzi  i żaden handlowiec 
do Kluk nie przyjedzie. Jak się porówna ceny w Bełchatowie, na rynku w Zelowie a tu 
to nikt na pewno nie przyjedzie.
Stawki podatku wskazane w projekcie zostały poddane głosowaniu przez radnych:

a) z wózka ręcznego, roweru, ręki i kosza                 

    Za propozycją  opłaty w wys. 2,00 zł  głosowano  jednomyślnie.

b) przy sprzedaży z straganu, stołu                                  

    Za propozycją  opłaty w wys. 5,00 zł  głosowano  jednogłośnie.

c) przy sprzedaży z samochodu osobowego

     Za propozycją  opłaty w wys. 8,00 zł  głosowano  jednogłośnie.

d) przy sprzedaży z samochodu o ładowności do 3,5 tony lub przyczepy

   samochodowej o dopuszczalnej masie całkowitej do 750 kg

   Za propozycją  opłaty w wys. 12,00 zł  głosowano  jednogłośnie.

e) przy sprzedaży z samochodu o ładowności powyżej 3,5 tony, platformy lub

   przyczepy samochodowej o dopuszczalnej masie całkowitej powyżej 750 kg      

    Za propozycją  opłaty w wys. 20,00 zł  głosowano  jednomyślnie.

O godz. 1430 Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę.
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Pobór opłaty targowej powierzono Panu Radosławowi Grzybkowi,  po uprzednim  wy-
rażeniu zgody.
Wynagrodzenie  inkasenta  ustalono  w  wys.  50%  pobranych  i  terminowo 
odprowadzonych  kwot. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 49/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada 2008r.

w sprawie  opłaty targowej na terenie gminy Kluki.
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Punkt 11 – Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zgodności projektu
            miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Gminy Kluki 
            w zakresie trasy linii elektroenergetycznej 400 kV  z obowiązującym Studium
            uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kluki,
            które zostało przyjęte Uchwałą Nr 47/XII/07 z dnia 5 października 2007 r.

            P. Wójt poinformował, iż w roku ubiegłym  została podjęta uchwała o zmianie 
w Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kluki 
tego  terenu  pod  linię  elektroenergetyczną  400  kV.  Ponad  rok  trwały  wszystkie 
uzgodnienia  potrzebne do zmiany w Studium.
Radny H. Kęsy zwrócił się z zapytaniem; jak jest odnośnie  planu zagospodarowania 
przestrzennego,  czy nie należałoby go przyjąć aby nie ponosić opłat  związanych z 
pozwoleniami na budowę.
P.  Wójt  -  z  planami  zagospodarowania  przestrzennego samorządy borykają  się  od 
wielu lat i czekają na strawny projekt, który pozwoliłby samorządom na uchwalanie 
planów  na  zasadach  dla  nich  przyswajalnych.  W  tej  chwili  aby  opracować  plan 
zagospodarowania przestrzennego trzeba wydać kwotę ok. 600-700 tys. złotych, który 
prawdopodnie  aktualny  będzie  przez  2-3  lata.  Czy  nie  lepiej  w  takim  razie 
opracowywać go fragmentarycznie, tak jak to robimy. Po zorientowaniu  postaram się 
na następnej sesji  podać ile by  kosztowało opracowanie planu.  
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 50/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada 2008r.

w sprawie  stwierdzenia zgodności projektu miejscowego planu
 zagospodarowania przestrzennego dla Gminy Kluki w zakresie trasy linii 
elektroenergetycznej 400 kV  z obowiązującym Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kluki, które zostało 
przyjęte Uchwałą Nr 47/XII/07 z dnia 5 października 2007 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Punkt 12 – Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
            przestrzennego dla Gminy Kluki w zakresie trasy linii elektroenergetycznej 
           400 kV.

             Przewodniczący Rady Gminy  odczytał tytuł projektu uchwały.              
Radni z treścią  projektu uchwały zapoznali się wcześniej i  postanowili bezpośrednio 
o głosowaniu.
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących się 
0 radnych.

Uchwała Nr 51/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada 2008r.

w sprawie   miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
Gminy Kluki w zakresie trasy linii elektroenergetycznej 400 kV.
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Punkt 13 – Podjęcie innych niezbędnych uchwał.

-  w sprawie  zmiany uchwały  Nr 14/XXV/2002 Rady Gminy Kluki z dnia 25 
kwietnia 2002 r.  w sprawie utworzenia jednostki  organizacyjnej  o  nazwie „Zespół 
Obsługi Szkół Gminy Kluki” oraz nadania jej Statutu

Projekt uchwały radni otrzymali wraz z materiałami na sesję.
Przewodniczący  Rady  Gminy   przywitał  zaproszoną  na  sesję  Kierownik  Zespołu 
Obsługi Szkół w Klukach P. Marzenę Karpińską.
Radny H. Kęsy  zwrócił uwagę, iż tam gdzie jest szkół np. w rozdziale IV winno być 
placówek.
Kierownik  ZOSz  powiedziała,  że  Zespół  został  powołany  do  zapewnienia  obsługi 
administracyjnej,  finansowej,  organizacyjnej  szkół  i  działanie  Zespołu  ma  taki 
charakter usługowy w stosunku do obsługiwanych szkół i placówek. W poprzednim 
statucie  do  zadań  i  działania  Zespołu  należało  m.in.  podejmowanie  czynności  z 
zakresu obsługi biurowej szkół. W obecnym projekcie to zadanie zostało wykreślone z 
zadań zespołu. W  zespołach np. w Bełchatowie, Szczercowie jest obsługa kadrowa 
tych  placówek,  szkół.  Dyrektorzy  szkół  w  Parznie,  Kaszewicach  widzą  zasadność 
zatrudnienia takiego pracownika przy Zespole Obsługi Szkół, który zajmowałby się 
polityką kadrową, obsługiwałby wszystkie szkoły. 
Radny H. Kęsy – my jako Komisja Budżetowa poświęcamy wiele uwagi oświacie, 
ponieważ nie ma komisji ds. oświaty. Rozmawialiśmy z P. Dyrektor, chodzi nam o 
zatrudnianie nowych osób. Jak się okazało to z terenu gminy przez półtora roku nikt 
nie został zatrudniony, a być może około 8 osób się przewinęło.  Były zatrudniane 
osoby  np.  nauczyciel  –  emeryt  w  bibliotece.  U  nas  jest  na  terenie  gminy  trochę 
młodych osób, które kończą studia. Uważam, że jeśli to będzie przy Zespole  można 
by się temu bardziej przyjrzeć, będzie to bardziej zasadne. 
Wójt – jaka jest rola dyrektorów placówek w tym układzie?
Radny J. Konieczny – nikt tu nie podważa pracy dyrektora.  Chodzi jedynie o to, żeby 
publicznie podać do wiadomości. Kwestia jest ta sama dyrektor zgłasza, że potrzebuje 
pracownika. 
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Radny  H.  Kęsy  -  on  tylko  przychodzi  do  zespołu  i  zgłasza  a  całą  otoczkę 
administracyjną wykonuje zespół.
Radny J. Dymiński – czy to zespół musi wykonać , czy jak będzie chciał?
Radny H. Kęsy – jak będzie zapisane w statucie to musi zrobić. Nam chodzi o to jakby 
etat doszedł to będzie to wykonywane przez Zespół.
P. Wójt – tutaj mówi się o pracowniku, o etacie,  natomiast zacznijmy od statutu. Do 
zadań dopasuje się obsadę. 
Radny J. Dymiński – nie ma w tym wszystkim dyrektora tylko jest kierownik. Co to 
znaczy Zespół  Szkół  a  Zespół  Obsługi  Szkół.  Każdy radny ma takie  prawo,  żeby 
wiedzieć.
Radny  H.  Kęsy  –  dyrektorzy  mają  swój  statut  –  statut  szkoły.  Na  komisjach 
rozmawialiśmy,  że  gmina  ościenna  ma  zapisane  w  statucie;  obsługa  techniczno  – 
biurowa w zakresie spraw kadrowych.  Uważam, że taki  zapis  powinien w naszym 
statucie też się znaleźć. Drudzy sąsiedzi mają zapisane w ten sposób; prowadzenie akt 
osobowych   wszystkich   nauczycieli  i  pracowników  obsługi  zatrudnionych  w 
prowadzonych  przez zespół placówkach oświatowych. Można wpisać u nas,  co za 
problem.  
Radny J. Konieczny – to by było jasne i zrozumiałe dla wszystkich.
Radca prawny A. Domański wyjaśnił, iż zgodnie z ustawą o systemie oświaty w art. 5 
ust. 7  wymienione są te zadania, które obciążają gminę jako organ prowadzący w 
stosunku do placówek podporządkowanych  gminie. Gmina jako organ prowadzący 
może tę obsługę realizować w różny sposób, może powołać wydział, referat. Może też 
powołać  zespół  obsługi  szkół,  który  będzie  realizował  zadania  gminy  –  organu 
prowadzącego.  W tym projekcie statutu są wymienione w bardzo szerokim zakresie 
zadania  gminy,  które  gmina  ma  obowiązek  realizować.  W  imieniu  gminy  ma  te 
zadania  realizować  Zespół  Obsługi  Szkół.  To nie  jest  problem etatu.  Problem jest 
wtedy, kiedy dokona się wartościowania pracy przy określeniu tych zadań.
P. Wójt – ustawa nakłada obowiązki na organ prowadzący, a czy to będzie robił zespół
czy  referat  to  zupełnie  inna  sprawa  .Jeżeli   przyjmiemy  statut  to  będzie  można 
dyskutować o regulaminie organizacyjnym, a w regulaminie o etacie.
Radny H. Kęsy  poprosił o przegłosowanie  wniosku,  ten statut który jest i dodać 
punkt  obsługa techniczno - biurowa w zakresie spraw kadrowych.
Radny J. Dymiński – co za różnica, czy ma dyrektor czy kierownik.
Kierownik M. Karpińska – jeżeli u mnie nie będzie kadr to będą te etaty w szkołach i 
tam będą zatrudnieni pracownicy.
P. Wójt – a kto powiedział o zatrudnieniu. Pani Kierownik niech Pani nie wkłada w 
usta  dyrektorów,  których  tutaj  nie  ma  swoich  jakiś  tam przemyśleń,  że  będą  tam 
zatrudnieni pracownicy. 
Radny J. Konieczny – była mowa o stanowisku sekretarki, czy sekretarza.
Przewodniczący Rady – być może jest to stąd, bo ja mam pismo kierowane do nas od 
Pani Dyrektor Zespołu Szkół  w Klukach Ewy Łumińskiej, która zwraca się z prośbą o 
utworzenie stanowiska. Czyli mówimy cały czas o tym stanowisku. 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść w/w pisma  w sprawie zatwierdzenia 
w budżecie szkoły na rok 2009 środków umożliwiających zatrudnienie pracownika ds. 
administracyjno - biurowych. 
Radna I. Lewińska – niby się  nie występuje o pracownika, a się występuje.
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Radny  H.  Kęsy  –  jak  mieliśmy  ostatnio  spotkanie  z  dyrektorami  szkół  to  Panie 
powiedziały, żeby był 1 etat w Klukach i po ½ etatu w Kaszewicach i Parznie.
Dyrektor Zespołu Szkół P .E. Łumińska powiedziała, że nie brała tego pod uwagę, gdy 
zgadzała  się  na  dyrektora  Przedszkola,  że  zostanie  bez  pomocy  osoby  ds. 
administracyjno – biurowych. Nadmieniła, iż samych teczek akt osobowych ma 50. Po 
wystąpieniu z wnioskiem do PUP otrzymała pracownika, przez pół roku go uczyła, 
ponieważ sama nie jest w stanie tego wszystkiego zrobić i  dlatego zwróciła się do 
radnych o etat pracownika.
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do Pani Dyrektor, czy musi mieć tego 
pracownika, czy  widzi problem aby oddać kadry do Zespołu Obsługi Szkół.
Pani Dyrektor odpowiedziała, że nie widzi w tym problemu.
Radny H .Kęsy zaproponował aby sekretariat  był   na parterze obok ZOSz, z uwagi na 
to,  że  są   też   pozostałe  szkoły.  Byłby  to  pracownik  Zespołu  Obsługi  Szkół  i  w 
pierwszej  kolejności   wykonywałby   czynności  zlecone  przez  Dyrektora   Zespołu 
Szkół. 
W wyniku dyskusji  i  zgody Pani  Dyrektor   postanowiono dodać  do  statutu punkt 
prowadzenie  obsługi  techniczno  -  biurowej  w  zakresie  spraw  kadrowych  w 
placówkach do Rozdziału II Cel i przedmiot działania w punkcie 1 ppkt 2. Obecny 
ppkt 2 otrzyma kolejny numer jako ppkt 3, przesunięciu ulegną także kolejne numery 
ppktów.
Za przyjęciem uchwały z uwzględnieniem poprawki głosowało 9 radnych, przeciw 4 
radnych, wstrzymujących się  1 radny. 

Uchwała Nr 52/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada 2008r.

w sprawie zmiany uchwały Nr 14/XXV/2002 Rady Gminy Kluki z dnia 25 
kwietnia 2002 r. w sprawie utworzenia jednostki organizacyjnej o nazwie „Zespół 
Obsługi Szkół Gminy Kluki” oraz nadania jej Statutu.
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

-  w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na 
terenie gminy Kluki

Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za  przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, wstrzymujących 
się  0 radnych.

Uchwała Nr 53/XXIII/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 26 listopada 2008r.

 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na 
terenie gminy Kluki
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Punkt  14  -   Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Wójt Pan Bernard Stein przedstawił informację z działalności międzysesyjnej:
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● odbył się jeden Zarząd Związku Komunalnego Gmin. Na wczorajszym Walnym 
Posiedzeniu  ZKG  omawiane  były  sprawy  dot.  m.in.  majątku  Związku 
posadowionego  na  terenie   8-9  gmin.  Gminy  wykupują  majątek  (sieci 
wodociągowe  ...).  Z  chwilą  wysprzedaży  składników  majątkowych  nastąpi 
likwidacja Związku a środki zostaną podzielone na 5 członków Związku. 

● odbyło się  spotkanie w SP dot.  komunikacji.  MZK ograniczają się  tylko do 
kurowania po terenie miasta.  PKS i przewoźnicy prywatni starają się te luki 
zapełnić. Realna jest szansa, że PKS zostanie przejęty przez Starostwo wtedy 
byłaby większa możliwość sterowania kursami. 

● zmieniły  się  zasady  dotyczące   funkcjonowania  spraw  związanych  poprzez 
PFOŚ, ze względu na likwidację RCEE. Do końca roku musimy przeprowadzić 
przetargi  na  obsługę  punktu  zbiórki  odpadów  wielkogabarytowych  i 
selektywnej zbiórki oraz wyłonić wykonawcę tego zadania przy finansowaniu 
50 na 50.  

● został  otwarty  II   przetarg  na budowę  dróg.  Firma Strabat z Warszawy 
została powiadomiona, że można umowę podpisać. 

● trwa remont Urzędu Gminy, 
● wodociąg Osina jest oddany do użytku,
● projekt budżetu był wysłany pocztą i komisje mogą się nim zająć,
● informacyjnie – nieuzyskanie dofinansowania przez Urząd Marszałkowski  do 

realizacji   projektu  "Budowa  zintegrowanego  systemu  e-usług  publicznych 
Wrota Województwa Łódzkiego" spowodowało, że umowa partnerska przestała 
obowiązywać.

● Dwa  przystanki  w  Trząsie  i  Podwódce  zostały  postawione,  Kaszewice 
naprawione.

           Radny J. Konieczny zwrócił się z zapytaniem apropo przystanku na osiedlu, czy
           nie można by go poprawić?
           P. Wójt odpowiedział,  iż jest przygotowana osłona i  w piątek zostanie zamon- 
           towana.

Punkt 14 i 15 - Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.

Przewodniczący Rady zapoznał z treścią pism, które  międzyczasie wpłynęły do rady: 
– od rodziców dzieci uczęszczających do przedszkola i klasy ''0'' przy SP w Klukach 

z  prośbą  o  zakup  zabawek,  gier  edukacyjnych  i  pomocy  dydaktycznych  oraz 
zorganizowanie placu zabaw.

     Przewodniczący powiedział, iż szkoła jest ogrodzona i zwrócił się  do P. Wójta
     z prośbą o zorganizowanie placu zabaw w roku przyszłym. Rodziców natomiast 
     poprosił o skontaktowanie się z P.Dyrektor w sprawie zakupów. Pani Dyrektor
     poinformowała,  że jeśli  otrzyma  środki  to nie widzi  przeszkód w zakupie
     wyposażenia. Zabawki w kwocie 900 zł już zostały zakupione.
     Mieszkaniec Kluk wniósł zastrzeżenie odnośnie kwoty 900 zł i poinformował 
     o wywieszeniu  kartki przez P.Dyrektor o zakazie  wstępu rodzicom na oddział
     przedszkolny. 
     Przewodniczący Rady poinformował mieszkańca, że  takie sprawy nie powinny być
     na sesji,  to jest kompetencja  rady rodziców, która ustala takie rzeczy z dyrektorem
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     oraz że szanuje wszystkich rodziców i poprosił o uszanowanie radnych. 
– od uczniów dojeżdżających do szkół ponadgimnazjalnych w Bełchatowie z prośbą 

o pomoc w zorganizowaniu dojazdu (powrotu) ze szkół. 
      P. Wójt – m.in. to pismo przedstawiałem na tym spotkaniu w Starostwie. Czekamy
     aż MZK  wypowie się co do kursów na zewnatrz, ponieważ te kursy są
     zawieszone. Jeżeli są zawieszone to Wojewódzki  Koordynator  Przewozów w to
     miejsce nie da  koncesji żadnemu innemu przewoźnikowi.
     Gdy będzie rezygnacja MZK to inni przewoźnicy będą mogli skorzystać.
– od P. Wioletty Siewiery w sprawie obowiązku dowozu dzieci niepełnosprawnych.
      P. Kierownik ZOSz poinformowała, że pomogła w  zorganizowaniu dowozu
      dziecka. Z dniem 30 października ta Pani zrezygnowała z tego dowozu. 
      W  Ośrodku Szkolno-Wychowawczym powiedziano, że mogą załatwić dowóz 
      i jest to możliwe pod warunkiem,  że wójt  zawrze stosowną umowę    
     (porozumienie) ze Starostą. Nadmieniła również, że w Ośrodku powiedziano jej iż
      to dziecko powinno uczęszczać do szkoły do nas.
    Wójt powiedział, że ta Pani we wcześniejszym piśmie wystepowała o to, żeby
     gmina dokonała zakupu samochodu dla osób niepełnosprawnych. Z tego co
     wiadomo dziecko jest ruchowo sprawne  (upośledzenie w stopniu lekkim).
     Przewodniczący Rady poprosił P.Kierownik o  potraktowanie  sprawy jako pilnej 
     i udzielenie stosownej odpowiedzi.

Radca  prawny A.  Domański  wyjaśnił  na  czym polega  służebność przesyłu.  Każdy 
właściciel nieruchomości przez którą przebiega jakakolwiek sieć służąca do przesyłu 
np. energii elektrycznej, gazu ma prawo żądać stosownego wynagrodzenia  za tzw. 
służebność  przesyłu.  Można  żądać  odszkodowania  za  okres  nie  dłuższy  niż  3  lata 
wstecz.
Radny  Henryk  Szafran  poruszył  ponownie  sprawę  wysypiska,  z  którego  zionie 
odorem i jest gorzej niż było.
P.  Wójt  poinformował,  iż  wysypisko  jest  własnością  miasta,  Sanikom  jest 
eksploatatorem  i  jeżeli  chodzi  o  warunki  techniczne  jest  to  jedno  z  najlepiej 
prowadzonych wysypisk, co nie znaczy, że nic tam nie czuć i nic się nie wydobywa. 
W ubr.  Sanikom  pobierał  spore  ilości  śmieci  m.in  z  Warszawy.  Prawdopodobnie 
kondycja  finansowa  była  słaba  i  przyjmowało  się  duże  ilości  śmieci,  a   to 
spowodowało przeładowanie tego wysypiska. Jeśli są uwagi to proponuję ze strony 
rady wystosować  pismo do Prezydenta albo Sanikomu  z prośbą o ustosunkowanie się 
do zarzutów, jakie mają mieszkańcy okolicznych miejscowości na uciążliwość choćby 
zapachów.
Radny Jerzy Konieczny poprosił o uzupełnienie oświetlenia koło P.Pakoszowej. 
P. Sekretarz poinformowała, że już jest zgłoszone.
Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  prośbą  aby  odnośnie  lamp  itp.  zgłaszać 
bezpośrednio P. Grzybkowi. (pracownikowi  Urzędu). 
Radny  Jerzy  Konieczny  -  zostały  przekroczone  koszty  przy  ogrodzeniu  szkoły. 
Najpierw P.Wójt mówił, że będzie 150 tysięcy, póżniej 136 tysięcy, teraz w budżecie 
jest  ponad 170 tysięcy
P.  Wójt – ogrodzenie szkoły zostało wykonane zgodnie z przetargiem, który firma 
wygrała i zrobiła za 136 tysięcy.
Radny Jerzy Konieczny – chodzi o boisko sportowe, ktore Pan (mieszkaniec gminy) 
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tutaj zgłaszał i to nie jest wprowadzone do projektu budżetu. 
P.  Wójt  poinformował,  że  to  jest  projekt  budżetu.  Poszczególne  komisje  po 
rozpatrzeniu projektu wniosą swoje uwagi i wspólnie zostanie podjęta decyzja.
Radny Jerzy Konieczny – była 90 rocznica Niepodległości Państwa Polskiego, nasza 
gmina nie złożyła wieńców, ani szkoła.  Niech P.Wójt się jakoś do tego ustosunkuje bo 
w całej Polsce jest to obchodzone uroczyście. Nie paliły się żadne znicze. Urząd ma 
jakieś środki np. z Urzędu Marszałkowskiego. 
P.  Wójt  –  na  jednej  z  tego  typu  uroczystości  byłem.  Wszyscy  obchodzimy  to  w 
miejscach   gdzie  są  organizowane  te  uroczystości;  w  Bełchatowie,  Kaszewicach, 
Parznie i Klukach. Jeśli mamy organizować w jednym miejscu to oczywiście tak też 
można. Ja apeluję, że wszyscy jak tu jesteśmy żebyśmy pamiętali jako my a nie tylko 
jako urząd. Nie było takiej umowy na wystrój z UM, były tylko na daną inwestycję - 
miejsca pamięci narodowej.  W projekcie budżetu  są  środki na utrzymanie miejsc 
pamięci narodowej.
Radna Irena Lewińska – kiedy będzie realizacja tych inwestycji drogowych?
P. Wójt – po podpisaniu umowy, w tym roku.
Sołtys z Kuźnicy Kaszewskiej – ja bym prosiła o te lampy koło mnie, jest las,  jest 
ciemno.
P. Wójt – tam trzeba całą linię ciągnąć 500 m.
Przewodniczący Rady – Pani radna musi napisać wniosek .
Radna M. Berendtz – już napisałam.
Radna  Danuta  Stankowska –   pytanie  do  P.  Wójta,  czy  jest  jeszcze  tłuczeń  na 
uzupełnienie wybojów?
P.  Wójt  –  ostatni  samochód  jutro  do  Strzyżewic.  Może  będzie  można  jeszcze 
przesunąć pewne środki i dokupić. 
Radny Cz. Siewiera – miał być również na Chmielowiec.
Przewodniczący Rady – trzeba dokupić P. Wójcie.
Mieszkaniec Gminy  zwrócił się z zapytaniem, kiedy dostanie odpowiedź na pismo 
skierowane do Wójta w sprawie kompleksu  sportowego, boiska.
P.  Wójt  –  ile  już  na  ten  temat  mówiliśmy.  Mamy  złożony  wniosek  do  Urzędu 
Marszałkowskiego.  Proszę  niech  Pan  przyjdzie  do  mnie  to  dokładnie  wyjaśnię. 
Odnośnie  boiska  to  także  w  budżecie  przyszłorocznym.  Otrzyma  Pan  informację 
pisemną, że rada zajmie się tym tematem.
Przewodniczący Rady – jeśli pismo wpływa, ja czytam na sesji  i  Wójt się do tego 
pisma ustosunkowuje – to jest odpowiedź na to pismo. Natomiast jeżeli Wójt nie może 
odpowiedzieć od razu to jest udzielana odpowiedź pisemna.
Radca prawny P. A. Domański potwierdził, iż takie są zasady udzielania odpowiedzi 
na interpelacje. Ale interpelacje zadają radni a nie osoby trzecie. 
Radny  Jerzy  Dymiński –  na  moje  ręce  za  pośrednictwem Pana  Przewodniczącego 
wpłynęło pismo od Pana Sionkowskiego. Jestem oskarżony o to, że jestem wrogiem 
sportu w naszej gminie. Zarzucano mi, że ja boisko chcę sprzedać. Rzeczywiście tak 
powiedziałem, ale mnie nie chodziło o boisko tylko o działkę. Ja jestem za tym. Każdy 
radny  ma  swoją  możliwość  wypowiedzi.  Pan  Sionkowski  nie  będzie  mi  bronił  i 
wskazywał co ja mam mówić, czy nie mam mówić. Niektórzy radni mówią, że ja mam 
radę przepraszać –  nie wiem za co. Czy za to co ja myślę? Jestem dalej za tym, żeby 
całą tą działkę sprzedać  i  te pieniądze, będzie to jakaś suma,  wprowadzić do budżetu 
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na budowę hali sportowej w naszej szkole. Taka hala jest bardziej potrzebna. Na tych 
łączonych komisjach gminnych ja tak właśnie powiedziałem.  Dalej to podtrzymuję. 
Teraz wychodzi taka sprawa, że na tym  posiedzeniu 3 komisji - byli wszyscy radni  i 
mogą  to  potwierdzić,  zapytanie  było  ile  tych  pieniędzy  potrzeba,  żeby  to  boisko 
uporządkować... Padła suma 3 tys. zł. Jeżeli 3 tys. zł to tak. Teraz ta suma urosła do 30 
tys. zł. To już jest inwestycja. Za te pieniądze koło szkoły można zrobić boisko i to 
będzie  rzeczywiście  dla  całego ogółu.  Młodzież  wychodząca  ze  szkoły  na  boisko. 
Budować 2 boiska,  a za jakie pieniądze?  Jeszcze Pan Sionkowski mnie zapytuje skąd 
wziąłem pieniądze na zakup koszulek dla Osiny. A jakie ja koszulki kupiłem. Koszulki 
miał kupić Pan W.Wojewoda do szkoły dla drużyny. W związku z tym, że nie ma 
prawnego uzasadnienia te koszulki 2 rodzaje  miały być wypożyczone dla drużyny w 
Osinie, żeby mogła reprezentować gminę Kluki. Ale Pan Wojewoda żadnych koszulek 
nie kupił.  Na Osinie są ludzie z inicjatywą np. radny swoim ciągnikiem  przepracował 
około 40 godzin i nie wziął nic pieniędzy. Chciałem powiedzieć Panu Sionkowskiemu, 
że nie będę odpowiadał na żadne jego pytania a jako radny mam prawo do wyrażenia 
swojego zdania i Pan mi nie będzie zabraniał. Pan już rządzi szkołą, 21 postulatów Pan 
skierował do dyrektorki, wszędzie się Pan wcina, że tak powiem i nie wiem czy ma 
Pan rację. 
Punkt 12 – Zakończenie obrad.

O godzinie 16 50  Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za przybycie
i zakończył  obrady.

...............................................................           ................................................................
Protokołowała: Grażyna Cisowska                                    Przewodniczący Rady
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